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Onderwerp Beantwoording artikel 45 vragen van VVD over Een reeks drugsgerelateerde 
explosies in Zwolle 

Versienummer 1 
 
Portefeuillehouder Peter Snijders 
 
Bijlagen 
1. Oorspronkelijke vragen VVD 
 
Ontwerp besluit 
De raad wordt voorgesteld kennis te nemen van de beantwoording van de artikel 45 vragen over de 
reeks drugsgerelateerde explosies in Zwolle. 
 
Inleiding 
De fractie van de VVD heeft op 26 januari 2025 schriftelijke vragen gesteld over de reeks 
drugsgerelateerde explosies in Zwolle. Met deze raadsbrief worden deze vragen beantwoord. 
 
Kernboodschap 
Het antwoord op de gestelde vragen is als volgt: 
 
Vraag 1: Vindt de burgemeester net als de fractie van de VVD dat tegen het flagrant uitvechten 
van drugsvetes in woonwijken, met gevaar voor onschuldige Zwollenaren, keihard opgetreden 
moet worden? 
Ja, dat ben ik met u eens. Helaas hebben we in Nederland de afgelopen jaren meer en meer te maken 
met incidenten waarbij explosieven in of bij panden worden gebruikt. Het gaat hierbij vooral om 
aanslagen waaraan een conflict tussen inwoners of een vete in de criminele wereld (bijvoorbeeld over 
het niet nakomen van afspraken, een concurrentiestrijd of een geschil over handelsgronden voor 
drugs) ten grondslag ligt. Deze explosies brengen uiteraard grote risico’s met zich mee voor bewoners, 
omwonenden en passanten en dit is dan ook een ernstige verstoring van de openbare orde. Ik vind dit 
onacceptabel. En daarom heb ik ook maatregelen getroffen. 
 
Vraag 2: Is de burgemeester het met de VVD eens dat elk instrument in zijn gereedschapskist 
geoorloofd is om deze drugscriminelen te stoppen? 
Ja, elk goed overwogen, proportioneel en passend instrument ben ik bereid in te zetten. Uiteraard doe 
ik dit in overleg met de andere leden van de driehoek, politie en het Openbaar Ministerie. Bij de inzet 
van bestuurlijke maatregelen weeg ik de belangen van betrokkenen zorgvuldig af. 
 
Vraag 3: Klopt de berichtgeving in de Stentor dat pas na drie explosies in woonwijken wordt 
gesproken over het nemen van extra maatregelen? Zo ja, waarom zo laat? Zo nee, wanneer is 
besloten tot extra inzet vanuit gemeente en/of politie en Openbaar Ministerie, en welke acties 
volgen nog? 
Nee, dit klopt niet. We zijn voortdurend in contact met politie, woningcorporaties, wijkmanagers, 
welzijnsorganisaties en onze sociale wijkteams om te kijken wat er nodig is na een incident en om 
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gevoelens van onveiligheid te peilen. Ik kan in het belang van de opsporing niet ingaan op verdere 
maatregelen die op deze specifieke gevallen worden ingezet. 
 
Vraag 4: Welke aanvullende maatregelen, instrumenten of middelen kunnen ingezet worden? En 
welke van deze instrumenten gaat de burgemeester inzetten? 
Naar aanleiding van de genoemde explosies heb ik twee woningen gesloten. Dit heb ik gedaan omdat 
hier sprake was van een ernstige gevaarzetting. Ik sluit niet uit in de toekomst nog meer of andere 
maatregelen in te zetten, bijvoorbeeld cameratoezicht. 
 
Vraag 5: Hoeveel extra mensen en geld heeft de burgemeester nodig om dit oplaaiende geweld 
te stoppen en extra (personele) inzet te realiseren? 
Deze vraag is op dit moment lastig te beantwoorden. Veel inzet komt op dit moment vanuit de politie en 
het Openbaar Ministerie. Ook bij de gemeente Zwolle is voor de aanpak capaciteit beschikbaar. Het 
inzetten van maatregelen, zoals het sluiten van woningen of bijvoorbeeld cameratoezicht, brengt extra 
kosten met zich mee. Ook is onlangs in de raadsvergadering gesproken over een 
bewustwordingscampagne ten aanzien van harddrugs. Mocht hiervoor aanvullend budget 
aangevraagd moeten worden, dan zal ik dit aangeven. 
 
Vraag 6: Wat wordt gedaan richting omwonenden die met dit geweld geconfronteerd worden, 
bijvoorbeeld in de vorm van nazorg? 
Voor ons hebben de omwonenden en bewoners van de panden uiteraard onze grote aandacht. Ook 
onze wijkpartners zoals wijkmanagement, Travers en de woningbouwcorporaties zijn volop in 
verbinding met wijkbewoners en getroffen bewoners en monitoren wat er op dat moment nodig is. We 
vragen onze bewoners zich te melden met vragen of zorgen én we vragen ze ook alert te zijn op 
bijzonderheden in hun wijk. Deze kunnen zij (desgewenst anoniem) melden bij de politie, gemeente of 
bij Meld Misdaad Anoniem. 
 
Vraag 7: Kunnen deze vragen voor het themadebat in de gemeenteraad over veiligheid op 3 
februari beantwoord worden? 
Tijdens het themadebat over dienstverlening en inwonerbetrokkenheid op 3 februari is al mondeling 
stilgestaan bij deze onderwerpen.  
 
Openbaarheid 
Deze nota is openbaar. 
 
 
Burgemeester en wethouders van Zwolle, 
 
 
burgemeester, Peter Snijders 
 
secretaris, Dick Emmer 


